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Vážení členové SPS,

rok 2023 je za námi, a ačkoli jsme si všichni přáli uklidnění po turbulentních covidových a válečných
letech, zatím to vypadá, že si budeme muset ještě chvíli počkat.

I když by se mohlo zdát, že jsem ohlédnutí za uplynulým rokem začal poněkud negativně, nic není
ztraceno. Je ale nutné vést kontinuální dialog, který v současné situaci vidím jako naprostou nutnost. Již
dlouho jsme v naší republice důsledně neřešili palčivá témata. Snažili jsme se je, lidově řečeno, zametat
pod koberec. Avšak vlivem geopolitických událostí posledních let nás problémy, které jsme s oblibou
ignorovali, doběhly s o to větší mohutností. Jsem tomu vlastně rád, konečně se totiž s plnou intenzitou
otevřela debata o budoucnosti naší země. A stavebnictví vždy bylo, je a bude součástí zdravě fungujícího
státu. Na problémech v tomto oboru se dají jednoduše ilustrovat problémy celé společnosti jako celku.
Víme, že na začátku konce každé vyspělé civilizace v historii lidstva stála přebujelá byrokracie. Tu
můžeme pozorovat i dnes.

Stavebnictví dlouhodobě trápí nesmyslně dlouhé povolovací procesy, dostupnost zdrojů a ceny energií,



které jsou pro velký průmysl likvidační. A to vše
nakonec pocítí nejen stát v podobě stagnující
ekonomiky a upadající prosperity, ale zejména občané.

Proto jsem velmi rád, že se největším
zaměstnavatelským a podnikatelským organizacím
včetně našeho Svazu podařilo díky zářijové konferenci
Česko na křižovatce rozvířit odbornou debatu, do které
se vedle špičkových odborníků zapojil i premiér Petr
Fiala. Mým přáním je, abychom jako stát měli jasnou
vizi, kam chceme směřovat, abychom jednotně
podporovali průmysl a tím i celou ekonomiku, která
nutně potřebuje restart, a aby se v debatě započaté
v září kontinuálně pokračovalo na více úrovních.

Proto přeji stavebnictví v tomto roce hlavně mnoho sil,
silný hlas a vizi, kterou budeme jednotně a dlouhodobě
následovat. Stavebnictví je jedním z pilířů zdravého a
prosperujícího státu.

Ing. Jiří Nouza
prezident SPS

AKTUALITY
TISKOVÁ ZPRÁVA

Svaz podnikatelů ve stavebnictví: Ceny energií a emisních
povolenek jsou pro český stavební průmysl velkou hrozbou

Svaz podnikatelů ve stavebnictví dlouhodobě upozorňuje vládu ČR na značně vysoké a pro některé obory
v podstatě likvidační náklady za energie a emisní povolenky při výrobě stavebních hmot. Ty
významně ohrožují konkurenceschopnost stavebních hmot vyráběných u nás a zároveň negativně
ovlivňují dostupnost bydlení.

TZ SPS: Ceny energií a emisních povolenek jsou pro český stavební
průmysl velkou hrozbou

https://www.sps.cz/sps-ceny-energii-a-emisnich-povolenek-jsou-pro-cesky-stavebni-prumysl-velkou-hrozbou/


KONFERENCE A SEMINÁŘE
Změny v povolování staveb pozemních komunikací v kontextu

nového stavebního zákona

Nový stavební zákon přináší řadu novinek, které ovlivní přípravu staveb pozemních komunikací.
 
Zavádí se nová kategorizace staveb, mění se struktura stavebních úřadů, nastavuje se rozdílné nabývání
účinnosti u vybraných stavebních záměrů.  Orientace ve všech změnách není jednoduchá. Cílem
speciálně zaměřeného semináře je proto přehledně seznámit projektanty a investory pozemních
komunikací s těmito změnami a poskytnout jim doporučení, jak se připravit a vybalancovat náročné
přechodné období. Seminář se bude konat 27. února 2024.

Přihlaste se do soutěže Česká dopravní stavba, technologie a
inovace roku

Svaz podnikatelů ve stavebnictví tradičně spolupracuje jako odborný garant při přípravě 21.
ročníku celostátní soutěže Česká dopravní stavba, technologie a inovace roku. 

Svá díla v oblasti dopravní infrastruktury můžete přihlašovat už nyní. Zvýhodněný termín pro podání
přihlášek je do 22. 3. 2024.

Udělili jsme záštitu Konferenci dozorování

Více o semináří ZDE

Více se dozvíte ve výzvě prezidenta SPS ZDE

https://www.sekurkon.cz/detail-akce?id=104&utm_source=ecomail&utm_campaign=2024_01_29_seminar_-_zmeny_v_povolovani_staveb_-_unor_2024&utm_medium=email&utm_term=35293&ecmid=25287
https://mcusercontent.com/8ca60cb57c55f396eac151c23/files/d753ebbb-689a-949b-de9d-dc06dbcd83ed/Dopravn%C3%AD_stavba_Dopis_SPS_prezident_1e_REVOLUCNI.pdf


Náš Svaz udělil záštitu Konferenci dozorování, která se bude konat 7. března 2024 v Orea
Congress Hotelu. 

Akce nabízí unikátní prostor pro diskusi o investorském projektovém řízení dopravních staveb obecně,
o změnách přístupu správy staveb, o nutnosti a prospěšnosti standardizace oboru a v neposlední řadě i o
nezbytnosti modernizace, ať již jde o digitalizaci nebo automatizaci procesů a činností. To vše jsou trendy
pro nadcházející roky.

XXVI. konference Ocelové konstrukce 2024

Rádi bychom vás informovali, že i v roce 2024 se oceláři setkají na tradičním, tentokrát již 26. ročníku
konference Ocelové konstrukce 2024. Konat se bude 21. května v Hotelu Termal Mušov v
Pasohlávkách. 

Program konference se bude věnovat problematice ocelových konstrukcí z hlediska výroby materiálu,
projektování a návrhu ocelových konstrukcí včetně využití metody BIM, povrchových úprav, provozu a
údržby. Prezentovány budou i zajímavé realizace z oboru.

Více o konferenci ZDE

XXVI. konference Ocelové konstrukce 2024

https://www.konferencedozorovani.cz/?utm_source=ecomail&utm_campaign=2024_01_04_dozorovani_2024_-_treti_info&utm_medium=email&utm_term=35293&ecmid=25287
https://www.sekurkon.cz/detail-akce?id=102&utm_source=ecomail&utm_campaign=2024_01_15_ocelove_konstrukce_2024_-_druhe_info&utm_medium=email&utm_term=35293&ecmid=25287


ROZHOVOR
Jindřich Synek: U nás odliv studentů z řemeslných oborů
nikdy nenastal

S ředitelem SOŠ a SOU stavebních Kolín Jindřichem Synkem o tom, jak se proměnili žáci
stavebních oborů, co u nich studují dívky a proč jim ve švýcarských Alpách tleskali.  

Jste ředitelem SOŠ a SOU stavebních
Kolín, školy, která se zaměřuje na
vzdělávání mladých lidí v hlavních
řemeslných profesích ve stavebnictví.
Vaše škola patří mezi největší v zemi. Jak
se takový kolos vede?
Vzhledem k tomu, že na této škole pracuji od
roku 1980 nejprve jako učitel, později jako
zástupce pro teorii i odborný výcvik, znám
problematiku odborného školství dostatečně
z více pozic. Principy jsou stejné, možnosti
kontroly plnění úkolů výchovy jsou však
v tomto případě menší. Proto jsem jmenoval
tři zástupce (dříve jsem to stíhal sám), dva
vedoucí odloučených pracovišť a tři vedoucí
učitele OV.

Jak jste, jako tak velká instituce, reagovali
na odliv studentů z řemeslných oborů? A
jak se situace vyvíjí?
U nás žádný odliv studentů z řemeslných
oborů nikdy nenastal. Stále otevíráme
všechny učební i studijní obory z naší nabídky, a to díky kvalitní práci mých kolegů při osvětě
potenciálních žáků již na mateřských školách a základkách. Pro ně připravujeme řemeslné a projektové
dny a návštěvy dílen se zábavnými praktickými ukázkami stavebních činností. V posledních 2 letech
máme příjemný problém s nadbytkem uchazečů – například instalatérů, elektrikářů a truhlářů se hlásilo
třikrát více, než jsme mohli přijmout.

Stavebnictví v poslední době čelí mnoha výzvám a neprochází zrovna jednoduchým obdobím,
projevuje se to nějak i u vás ve škole?
Moje filozofie výuky je stále stejná. Žák nebude zlobit, když je dostatečně zaměstnán, bude nás chválit,
když zažije i něco navíc a pozná smysluplnost své práce. Proto stále provádíme výuku odborného výcviku
hlavně na zakázkách v rámci produktivní činnosti, a to vždy pod přímým dohledem učitele odborného
výcviku. Sázíme také na mezinárodní spolupráci škol včetně výměny žáků (sedm zahraničních
partnerských škol) a mimo jiné také pořádáme zájezdy k moři a na lyže.

Máte pocit, že je škol, jako je ta vaše v republice dostatek?
Produktivní práce žáků je pro většinu podobných škol neznámý pojem. Škol s produktivní prací je u nás
stále velmi málo. Je to ale logické. Naše škola riskuje možnost úrazu žáků, porušení školního řádu žáky
v cizím prostředí apod. Vydává se cestou, kdy je potenciál mnoha kontrol při účtování a zařazení, dále
často anonymních maminkovských pohledů na věc... Ti, kdo vyučují pouze v dílnách a učebnách (pro
mne v „laboratorních podmínkách“) výše uvedené problémy nemají. Jejich absolventi se bohužel často
neumějí ani pohybovat po stavbě nebo provozu.

Foto: Archiv Jindřicha Synka



SVAZ PODNIKATELŮ VE STAVEBNICTVÍ
V MÉDIÍCH

Prezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví Jiří Nouza byl 8. ledna hostem ČT24, kde

komentoval momentální situaci, která ve stavebnictví panuje. Hlavní bude první polovina

roku 2024, od poloviny roku by se situace, v optimistické variantě, mohla zlepšovat.

Odkaz na celý rozhovor ZDE

https://www.sps.cz/jindrich-synek-u-nas-odliv-studentu-z-remeslnych-oboru-nikdy-nenastal/


Počet elektroautomobilů v Česku roste a hasiči se potýkají s požáry těchto vozidel. Žádají proto

přísnější pravidla pro velké podzemní garáže, kde se elektroauta nabíjejí, a více bezpečnostních

prvků. Stavba podzemních garáží by se tak mohla prodražit o statisíce korun. „Rozumíme tomu, že

hasiči potřebují nastavit pravidla, která zajistí bezpečnost, potom se ale bavíme o navýšení ceny za

jedno parkovací místo v hodnotě půl milionu korun a výše,“ říká v reportáži CNN Prima NEWS

Zdeněk Soudný, viceprezident Svazu podnikatelů ve stavebnictví.

INFORMACE PRO ČLENY
Školicí aspekty projektu Cooperation-ACCT

Projekt ”Cooperation as a key to overcoming challenges in the field posting of workers from care,
construction, transport and agriculture sectors”  („Spolupráce jako klíč k překonání výzev v oblasti
vysílání pracovníků z pečovatelských, stavebních, dopravních a zemědělských sektorů“),
spolufinancovaný Evropskou unií, do kterého se zapojili zástupci zaměstnavatelů, odborů a veřejných a
soukromých institucí ze Španělska, Polska, Srbska, Norska, Rumunska a České republiky, měl mezi své
cíle zvýšení efektivity uplatňování základních práv vyslaných pracovníků při zaručení jejich volného a
spravedlivého pohybu, hledání řešení k překonání stávajících bariér a obtíží především ve zdravotnictví,
stavebnictví, dopravě a zemědělství.
 

SPS opět nabízí dotace na vzdělávání zaměstnanců členských
firem 

Více o pojektu ZDE

https://www.sps.cz/userfiles/kolici-aspekty-projektu-cooperation-acct_17063058493124.pdf


Na základě příznivých zkušeností s realizací kurzů v rámci dotace získané SPS v období 2019–
2023 se Svaz podnikatelů ve stavebnictví opět rozhodl umožnit svým členům využít dotace na
vzdělávání pro roky 2024-2026.

SPS získal dva projekty umožňující systematické vzdělávání zaměstnanců členských firem bez
zásadních nároků na kapacity personálních úseků firem a finanční prostředky. Oba získané projekty
obsáhnou celou škálu témat od manažerských až po technické a IT kurzy.

Projekty jsou omezeného rozsahu a upřednostněni budou řádní členové SPS, kteří se do projektu
včas přihlásí a rezervují si objem dotačních zdrojů. Oba projekty jsou spolufinancovány z Evropského
sociálního fondu a Státního rozpočtu ČR prostřednictvím Operačního programu Zaměstnanost plus.
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